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1. Tvistesaker 
Nedenfor følger en oversikt over pågående KOFA-saker og rettslige prosesser som Sykehusinnkjøp HF 

håndterer per 16. oktober 2023. 

KOFA-saker:    
 

Anskaffelse       Tvistetema       Status       

Lokal avtale om 
pasientreiser på vei – UNN 
HF    

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.    

UNN HF har mottatt varsel om 
overtredelsesgebyr. Utarbeidelse av 
merknader pågår. 
     

Nasjonal avtale om 
undersøkelseshansker   

Påstand om feil under 
evalueringen.   

Avgjort 20.09.23. Klager fikk ikke 
medhold i de sentrale anførsler som 
kunne tilsi at tildelingen var feil. 

  
Innovasjonspartnerskap for 
kjøp av lokal produksjon av 
tørket blodplasma til Helse 
Bergen HF.     

Påstand om feil under 
evalueringen.  

Avgjort 25.09.23. Klager fikk ikke 
medhold.  

Helikopterbase til Helse 
Bergen HF  

Påstand om urettmessig 
avvisning av tilbud, samt at 
konkurransegrunnlag ikke 
er tilstrekkelig klart.  

Saksbehandling ferdig. Venter på 
avgjørelse.    

  
Rettslige prosesser:      

Anskaffelse      Tvistetema      Status      

Nasjonale avtale på 
ambulansebiler kategori C    
    

Krav om erstatning for 
positiv kontraktsinteresse 
som følge av brudd på 
anskaffelsesreglene.    
    

Dom avsagt 04.08.23.   
Sykehusinnkjøp HF ble frifunnet og 
innvilget full dekning av 
sakskostnader.  
 
Motparten har anket saken, tilsvar er 
sendt inn. Saken er foreløpig ikke 
berammet av lagmannsretten.  

Lokal rammeavtale for 
pasienttransport på vei til 
Helse Stavanger HF   

Søksmål om erstatning for 
positiv kontraktsinteresse 
på bakgrunn av anførte feil 
i anskaffelsesprosessen.   

Dom avsagt 11.10.2023.  
 
Helse Stavanger HF ble frikjent. 
Partene må dekke egne 
saksomkostninger. 

Lokal avtale om kjøp av 
operasjonsbord til - Helse 
Møre og Romsdal HF   

Begjæring om midlertidig 
forføyning for å stanse 
kontraktsinngåelsen. 
Anførsel om at tildelt 
leverandør skulle vært 
avvist.    

Kjennelse og dom avsagt av 
lagmannsretten 30.08.2023.   
  
Sykehusinnkjøp HF ble frifunnet og 
fikk full dekning for sakskostnader i 
tingretten og for lagmannsretten.  
 
Kontrakt er signert. Motpart har 

anket saken til Høyesterett.   

Nasjonal rammeavtale på 
undersøkelseshansker – 

Krav om prisjustering i 
avtaleperioden med 

Sykehusinnkjøp HF koordinerer 
saken for de saksøkte 
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flere helseforetak og 
regionale helseforetak.  

grunnlag i læren om 
bristende forutsetninger.  

helseforetak/regionale helseforetak. 
Saksforberedelse pågår, og saken er 
berammet 09.01 – 12.01 2024.  

 

 

2. Helseforetakenes anbudsseminar onkologi 2023   
Etablert og utprøvende behandling som en del av helsetjenesten var hovedtema da Helseforetakenes 

anbudsseminar onkologi 2023 ble avholdt i Lillestrøm. Seminaret ble arrangert 21. og 22. september i 

forbindelse med nytt anbud på patenterte onkologiske legemidler. Det var også et seminar som viser 

at Sykehusinnkjøp HF og spesialistgruppen i onkologi ønsker å sette fokus på kliniske studier og 

innføring av nye legemidler med begrenset dokumentasjon. Det var over 200 deltagere (30 % digital 

deltagelse) hvilket er rekordmange deltakere på anbudsseminaret innen onkologi.  

3. Nordisk legemiddelforum (NLF) 
Nordiske legemiddelforum (NLF) avholdt fellessamling i København (27.-28.09.2023) hvor 

Sykehusinnkjøp HF deltok med 5 personer. Hovedmålet for samlingen var å skape enighet om hvilke 

områder vi i fellesskap skal satse på, fastsatte fellesnordiske miljøkriterier og beredte grunnen for 

neste Nordiske anbud. Det er gjensidig forståelse for at vi bygger videre på samarbeid, flere anbud og 

inkluderer miljøkriterier innenfor flere nye områder. Videre skal NLF også jobbe for å få EU til å dele 

MEAT kriteriene (most economically advantageous tender) med øvrige land.  

4. National Competent Authorities on Pricing and Reimbursement 

and Public Healthcare Payers (NCAPR) 
Meeting of the National Competent Authorities on Pricing and Reimbursement and Public Healthcare 

Payers (NCAPR) (26.09.2023); Sykehusinnkjøp HF deltok med 2 personer som presenterte hvordan 

landene på nordisk nivå samarbeider for å sikre tilgang til viktige legemidler og samtidig jobber for 

mer og bedre miljøsatsing, multicountry tendering og anbud med flere vinnere i anskaffelser av 

legemidler. Det ble avholdt 2 workshops for deltagere fra 27 land der det kom veldig mange spørsmål 

om det nordisk samarbeidet og våre erfaringer med bruk av MEAT kriterier.  

5. Samarbeid med Folkehelseinstituttet om internasjonalt møte 
Seminar for infeksjonsleger i Tsjekkia (8.-10.10.2023). Sykehusinnkjøp HF deltok sammen med FHI 

hvor man presenterte den norske/nordiske modellen; tilgang av antibiotika og bidraget for å 

redusere spredning av antibiotikaresistens.   

6. Farmasøytiske interesseorganisasjoner 
Sykehusinnkjøp HF har ved to anledninger holdt innlegg i henholdsvis Norges Farmasøytiske forening 

sitt nettverkstreff for ansatte i stat og industri og Norges Farmasøytiske Selskap. 7. september holdt 

Sykehusinnkjøp HF innlegg om «H-resept: mer og bedre pasientbehandling gjennom gode innkjøp av 

legemidler». 17. oktober var innlegget «Avtaleverk for gen- og celleterapi - Et tiltak for å sikre tidlig 

tilgang til avanserte legemidler. Begge møtene ble arrangert som webinar med høy deltagelse. 
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7. Nordisk samarbeid for å sikre tilgang til nye og gamle antibiotika 
Nordisk samarbeid for å sikre tilgang til nye og gamle antibiotika. Møte med Folkhelsomyndigheten 

(S), Legemiddelverket, FHI, Helsedirektoratet og Sykehusinnkjøp HF (13.10.2023) hvor man blant 

annet diskuterte finansieringsmodell av nye antibiotika uten omsetning. 

8. NHS Scotland 
Et oppfølgingsmøte (17.10.2023) med NHS Scotland ettersom de ønsker å få mer kunnskap om 

hvordan Sykehusinnkjøp HF gjennomfører anbud innenfor kategoriområdet legemidler (terapianbud 

og basisanbud). Gjennomgang av vårt konkurransegrunnlag og hvordan bruke MEAT-kriteriene. 

9. Sykehusinnkjøp HF og Grønt Skipsfartsprogram 
Grønt Skipsfartsprogram støtter innkjøpere av grønne maritime transporttjenester og rederier med 

grønn flåtefornyelse. 

Sykehusinnkjøp HF bidro nylig på et seminar i regi av Grønt Skipsfartsprogram, hvor erfaringene med 

innovasjonsprosjekt for alternative energibærere til nye ambulansebåter til Helgelandssykehuset ble 

presentert. Selv om prosjektet konkluderte med at markedet ennå ikke var modent for nye 

energibærere, fikk Sykehusinnkjøp HF anerkjennelse for måten innovasjonsprosjektet var 

gjennomført på. 

10. Innovasjonspartnerskapskontrakt - lokal produksjon av tørket 

blodplasma 
Nasjonale og internasjonale retningslinjer anbefaler tidlig blodtransfusjon til pasienter med store 

blødninger. For å sikre rask og lik tilgang på blodplasma må man ha et produkt som kan benyttes 

umiddelbart og lagres i normale omgivelsestemperaturer. Denne utfordringen kan løses ved å 

benytte tørket blodplasma. Dette er et produkt som finnes på markedet, men med betydelige 

begrensninger på tilbudssiden. 

Helse Bergen HF har, etter anskaffelsesprosess under ledelse av Sykehusinnkjøp HF, inngått 

Innovasjonspartnerskapskontrakt med Norsk Frysetørking AS om en ny og innovativ løsning for lokal 

produksjon av tørket blodplasma som vil styrke Norges beredskap uavhengig av hvor i landet man 

bor og uavhengig av nivået på helsetjenesten. Helse Bergen HF er tildelt midler fra Innovasjon Norge 

og har hatt tett samarbeid med Leverandørutviklingsprogrammet gjennom hele prosessen.  

I tett samarbeid med partner i utviklingen av en teknologisk plattform for lokal produksjon av tørket 

blodplasma tilpasset norske forhold og organisering av blodbanktjenesten, er målsettingen å utvikle 

en ferdig løsning innen 2 år. Helse Bergen HF og 11 øvrige følgevirksomheter har opsjon på kjøp av 

den ferdig utviklede løsningen etter endte utviklingsløp. Sykehusinnkjøp HF vil være involvert også 

gjennom hele utviklingsperioden og vil utvikle vår metodekompetanse på innovasjonspartnerskap og 

videre samarbeidet med leverandørutviklingsprogrammet (LUP).  
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11. Nordic Initiative for Environmental Labelling of Medical Supplies, 

NIELS 
Sykehusinnkjøp HF har tatt initiativ til et nordisk samarbeid med våre søsterorganisasjoner i de fire 

andre nordiske landene. Prosjektet gjennomføres i samarbeid med Leverandørutviklingsprogrammet 

(LUP) og med finansiell støtte fra Nordic Innovation. 

I løpet av ca. 6 måneder har NIELS planlagt, søkt midler, laget promosjonsvideo og annet 

markedsføringsmateriell for en felles markedsdialog. Møtet ble gjennomført i Malmø 12. oktober 

som et hybridmøte. Det var stor interesse for arrangementet, med 80 deltakere til stede i Malmø og 

ca. 100 digitalt. Dialogen var delt i to: første halvdel inneholdt presentasjoner fra Sykehusinnkjøp HF, 

Miljømerking Norge og LUP, samt en runde der alle fem land svarte på spørsmål fra deltakerne via 

Menti (det kom inn 107 spørsmål, en del ble svart ut av panelet, resten svares ut i etterkant, på 

nettsiden til prosjektet hos LUP). 

Andre halvdel var 1:1-møter der leverandørene fikk 20 minutter hver med innkjøperne. På grunn av 

den store pågangen var NIELS organisasjonen inndelt i fem grupper med to representanter for 

innkjøpere i hver gruppe. Hele 29 leverandører, fra store globale aktører til mindre nordiske aktører, 

ble det avholdt møter med. Det viser seg at noen leverandører er i gang med å søke om miljømerking 

av produkter, noen hadde konkrete planer for hvilke produkter de ville diskutere med oss og 

Miljømerking, mens en tredje gruppe så vidt hadde begynt å tenke på dette. 

Gjennom samtalene var det noen bekymringer fra leverandørene; 1) kostnadene for dem for å 

gjennomføre merking, 2) kommer helseforetakene/sykehusene til å kjøpe produktene/er villige til å 

betale, hvis de tar arbeidet med å merke dem, og sist, men ikke minst 3) hvor god er sorteringen av 

avfall. 

I løpet av de neste månedene skal NIELS ha flere oppfølgingsmøter med leverandører og digitale 

«speed dates» med flere leverandører som ikke kunne være til stede i Malmø. Det vurderer et NIELS 

del 2, for å kunne bidra gjennom såkalt «public-private partnerships» og søke mer finansiering til 

videre arbeid. 

Miljømerking Norge og Danmark tilbydde også «speed dates» på 15 minutter og møtte 10 

leverandører. Deres tilbakemelding er at dette var en helt unik opplevelse. De hadde aldri opplevd 

maken til samlet initiativ fra så store innkjøpere og et slikt arrangement før. 
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